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Voorstel: 

1. De stand van zaken Investeringsbudget Stedelijke Vernieuwing-3 (ISV-3) 

vaststellen. 

2. De prestatie van 45 (zorg)woningen voor  ISV-3 laten landen binnen het project 

Iseldoks.  

3. Het hiervoor gelabelde budget van € 350.000 toevoegen aan het project 

Iseldoks. 

4. € 350.000 die uit de algemene middelen was toegevoegd aan Iseldoks, terug 

laten vloeien naar de algemene middelen.  

5. Een vrijkomend gelabeld bedrag van € 60.000 inzetten voor geluidssanering van 

woningen langs het spoor in De Huet. 

 

Eerdere besluitvorming  

In maart 2011 informeerden wij u over het ISV-3 programma (raadsmededeling 2011-15). 

ISV staat voor Investeringsbudget Stedelijke Vernieuwing. Dit is een stimuleringsprogramma 

van het Rijk dat via de provincie wordt opgepakt. Het doel van ISV is om de kwaliteit van de 

woningvoorraad te verbeteren en een gezonde leefomgeving te bevorderen. 

Voor de periode 2010-2014 hebben wij met de provincie een aantal prestaties afgesproken, 

waarvoor wij in totaal € 1.166.000 subsidie krijgen. De prestaties die wij willen leveren, zijn 

samengevat in een prestatietabel, zie bijlage I. De keuze voor de projecten uit ISV-3 komt 

voort uit voorgaande ISV-2 en/of GSO-programma’s. Hierover informeerden wij u in 2011 

uitvoerig. 

 

Aanleiding 

In het verleden moesten wij altijd aan de provincie de voortgang van ISV verantwoorden. Voor 

ISV-3 bent u als raad nu echter het controlerend en toetsend orgaan. U controleert de 

voortgang en u keert aan het einde van de periode de behaalde prestaties goed. Als prestaties 

niet gehaald worden, moet het geld aan de provincie worden teruggestort. U hebt echter de 

bevoegdheid om te schuiven met projecten, zodat het geld alsnog goed ingezet kan worden. 

Voorwaarde is dan wel dat de prestaties worden geleverd en het programmadoel overeind 

blijft staan. 

 

Ruim de helft van de ISV-3-periode zit er op. U bent inmiddels op verschillende manieren over 

een aantal projecten uit ISV-3 geïnformeerd, zoals de grondexploitatierapportages en 

rapportage van de Taskforce bouwen. Met dit raadsvoorstel informeren wij u specifiek over de 

volle breedte van ISV-3 en doen wij u enkele concrete voorstellen om te voorkomen dat wij 

eind volgend jaar geld aan de provincie zouden moeten teruggeven. 

 

Kern 

De onderstaande tabel geeft de totale voortgang samengevat weer, gekoppeld aan de 

projecten genoemd in de bijlage. 

 

Daarna lichten wij de voortgang per onderdeel verder toe. 



 
Onder-

deel 

Subsidie Afgesproken prestatie Voortgang 

Fysiek € 150.000 Realiseren supermarkt 

 

Gerealiseerd. 

€ 150.000 Verbeteren 4000 m2 openbare ruimte 1350 m2 gerealiseerd.  

€ 350.000 Realiseren 45 (zorg)woningen 

 

Nog niet gerealiseerd 

€ 100.000 Geluidsanering industrielawaai, max. 

100 woningen 

In uitvoering; af te ronden in 

2013. 

Bodem € 246.000 20.000 bodemprestatie-eenheden 

(bpe) 

Gerealiseerd, evaluatierapporten 

volgen. 

Geluid € 170.000 Saneren A-lijst (circa 14 woningen) en 

raillijst en/of B-lijst (circa 22 woningen) 

A-lijst klaar; de rest in 2013 op te 

pakken, 2014 uitvoering 

TOTAAL € 1.166.000   

 

Fysiek 

De prestatie voor fysiek uit tabel 1 bestaat uit een supermarkt, het verbeteren van ongeveer 

4000 m2 openbare ruimte, het realiseren van 45 (zorg)woningen en de geluidsanering 

industrielawaai. In totaal is € 750.000 subsidie voor deze onderdelen beschikbaar. 

 

Supermarkt 

Een deel van de prestaties ligt op stoom. Zo is de supermarkt in Gaanderen in april 2013 

opgeleverd, en is ongeveer 1350 m2 openbare ruimte in het centrum van Gaanderen ingericht. 

Hiermee is dit gebied daadwerkelijk flink opgeknapt. 

 

Geluidsanering industrielawaai 

Ook de geluidsanering voor industrielawaai ligt op stoom. Na onderzoek is gebleken dat wij 

35 woningen moeten saneren als gevolg van het nieuwe bestemmingsplan Hamburgerbroek. 

Wij zijn inmiddels gestart met deze werkzaamheden; deze zullen wij in 2014 afronden.  

 

Bodem 

De prestaties voor bodemsanering zijn inmiddels meer dan behaald. Voor het project Brewinc 

is de sanering uitgevoerd;, het gebied is woonrijp gemaakt. Definitieve afronding vindt plaats na 

de saneringsevaluatie. Het betreft hier ongeveer 15.000 bodemprestatie-eenheden (bpe). 

Het projectgebied van Wehl Heideslag (Motketel) is gesaneerd. Er vindt een nazorgtraject met 

grondwatermonitoring plaats. Het betreft hier 16.187 bpe. 

 

(Zorg)woningen 

Alleen het tijdig realiseren van 45 (zorg)woningen levert een probleem op, als we deze binnen 

de projecten Lookwartier en/of Boddens Hosangstraat zouden moeten realiseren. Het project 

Lookwartier kent sinds de oplevering van de eerste groep woningen immers nauwelijks 

beweging; er worden geen nieuwe woningen meer gebouwd vanwege de recessie. 

Het andere beoogde project, Boddens Hosangstraat, is ook onzeker. Hoewel de Raad van 

State in augustus 2013 een positieve uitspraak heeft gedaan over de omgevingsvergunning voor 

de bouw van 23 zorgappartementen met daaronder winkels, is niet zeker of Sité 

Woondiensten daadwerkelijk het project start. De beoogde gebruiker van de zorgwoningen 

heeft bedenkingen bij dit plan. Hierdoor is het hoogst onzeker of de zorgwoningen 

daadwerkelijk worden geleverd. Ook de gekoppelde aanpak van de openbare ruimte door ons 

als gemeente zou dan niet van start gaan. Kortom: voor deze twee projecten zullen wij de 

prestaties niet tijdig halen. Daarom stellen wij u een alternatief voor.  

 

Medio 2013 hebt u een besluit genomen over voortzetting van ons sleutelproject Iseldoks. 

Iseldoks is hét speerpuntproject waar wij de kwaliteit van een groot gebied in onze stad 

vergroten. Daarnaast bieden wij voor een brede doelgroep woningen aan. Woningen waar veel 

vraag naar is, zoals goedkope woningen. In Iseldoks worden o.a. immers 33 woningen en 

32 zorgeenheden gerealiseerd.  



U hebt meerdere malen het belang van voldoende (zorg)woningen in onze stad aangegeven. 

Daarom stellen wij voor om de prestatie van de woningen te laten landen binnen het project 

Iseldoks. Hiermee voorkomen wij meteen dat wij de subsidie volgend jaar zouden moeten 

teruggeven aan de provincie. Wij stellen dan ook voor om het gereserveerde bedrag dat 

aanvankelijk voor het Lookwartier was bedoeld, nu in te zetten voor Iseldoks. Omdat voor 

realisering van het project Iseldoks extra middelen nodig zijn geweest die vanuit de algemene 

middelen zijn opgebracht, ligt het voor de hand dit bedrag nu aan de algemene dienst toe te 

kennen. Door deze subsidietoekenning zal voor de grondexploitatie Iseldoks immers een 

lagere voorziening voor het exploitatietekort nodig zijn. Daarom kunnen deze middelen weer 

terugvloeien naar de algemene middelen. Het risico bij het onverhoopt niet halen van de 

prestaties in Iseldoks ligt dan ook bij de algemene dienst. Wij stellen voor deze verandering bij 

de eerstvolgende grexrapportage door te voeren. 

 

Openbare ruimte 

Inmiddels is 1350 m2 openbare ruimte aangelegd. Het restant zou worden aangelegd bij het 

winkelcentrum aan de Boddens Hosangstraat of aan de Surinamestraat. De voortgang voor het 

project aan de Boddens Hosangstraat is hierboven al toegelicht. Het project aan de 

Surinamestraat kent geen voortgang. Het lukt de initiatiefnemers niet om de verplaatsing van 

de buurtsupermarkt naar het winkelcentrum te realiseren, zodat de gekoppelde aanpak van de 

openbare ruimte niet doorgaat. 

 

Wij hebben Sité tot 1 november 2013 de tijd gegeven het project aan de Boddens 

Hosangstraat alsnog op te starten waarmee de openbare ruimte verbetert. Ten tijde van het 

opstellen van dit voorstel was het nog geen 1 november 2013. Lukt dit Sité niet, dan zullen wij 

alleen vanuit onze reguliere beheer- en onderhoudsprogramma de openbare ruimte rondom 

de Boddens Hosangstraat met beperkte ingrepen aanpakken. Dit vindt dan plaats in combinatie 

met de renovatie van Overstegen.  

 

Geluid 

De prestaties voor geluid bestonden uit twee delen: sanering van de A-lijst (14 woningen, 

€ 60.000) en sanering van de raillijst en/of B-lijst (22 woningen, € 110.000). Inmiddels is 

gebleken dat 13 van de 14 bewoners van de A-lijst afzien van sanering. Geluidssanering van de 

laatste woning van de A-lijst kan uit bestaande ISV-2 budgetten bij de Regio Achterhoek 

uitgevoerd worden. Hiervoor is dus geen € 60.000 euro uit het ISV-3 budget nodig.  

De provincie staat toe dit gelabelde budget ook op een andere manier voor geluidssanering 

binnen onze gemeente in te zetten. Over deze mogelijke inhoudelijke verschuiving besluit u als 

raad evenwel. Doet u dit niet, dan moeten we het geld teruggeven aan de provincie.  

De andere beschikbare € 110.000 zullen wij inzetten voor de sanering van raillawaai. Zo 

denken wij aan geluidwerende maatregelen bij huizen die grenzen aan het spoor, bijvoorbeeld 

de Koemate en Uijlenbroeklaan in De Huet.  

Wij stellen u voor de bovengenoemde € 60.000 aan het bedrag van € 110.000 toe te voegen. 

Het totale beschikbare budget is dan € 170.000 voor de sanering van raillawaai. Wij zullen nog 

dit jaar starten met het voorbereidende onderzoek; uitvoering vindt dan in 2014 plaats. 

 

Financiën 

De totale subsidie bedraagt € 1.166.000 tot 2014, en is opgesplitst in drie delen: 

1. ISV- fysiek     € 750.000, - 

2. ISV Bodem     € 246.000, - 

3. ISV geluid     € 170.000, -. 

De provincie heeft inmiddels drie voorschotten uitgekeerd aan ons.  



Dit betreft de volgende bedragen: 

 

jaar voorschot besteding saldo 31 december 

    2011 € 461.370 

 
€ 461.370 

2012 € 234.879 

 
€ 696.249 

2013 € 234.879 € 150.000  € 931.128 minus € 150.000 = € 781.128 

2014 (€ 234.872) 

 
-- 

    

 
€ 1.166.000 € 150.000 

  

De voorschotten worden centraal geparkeerd. Uitkering aan een project vindt pas plaats zodra 

de totale prestatie is geleverd. Inmiddels is het project Pelgrimterrein definitief opgeleverd. 

Daarmee is de prestatie van de supermarkt en inrichting van de openbare ruimte geleverd. 

Het gelabelde bedrag van € 150.000 is inmiddels gestort in dit project. 

Dit betekent dat er op dit moment een saldo van € 781.128 open staat, namelijk de 

voorschotten van € 931.128 minus de € 150.000 voor het Pelgrimterrein. 

 

Voorwaarde voor subsidieverlening is dat de gemeente ook zelf investeert (behalve voor 

geluidssanering). Wij hebben dat bedrag geraamd op 3,7 miljoen euro. Gezien de hoge 

gemeentelijke kosten die met projecten als Iseldoks zijn gemoeid, zal dit geen probleem zijn. 

Daarbij zullen wij alert zijn op het voorkomen van dubbeltellingen van subsidies. Bij de 

eindverantwoording zullen wij dit inzichtelijk maken. 

 

Verantwoordelijkheden en risico's 

Er is nog ruim een jaar voor de uitvoering van ISV-3. Wij mogen constateren dat wij al een 

eind op weg zijn. Het behalen van de woningbouwprestatie is echter een complexe uitdaging in 

tijden van recessie. Daarom stellen wij u voor om de prestatie binnen ons sleutelproject 

Iseldoks te realiseren. Op het moment dat prestaties niet tijdig gehaald worden, zullen wij in 

overleg met de provincie en onder goedkeuring van u bekijken welke stappen mogelijk zijn. 

Maar dit willen wij voorkomen, onder meer met dit voorstel. 

 

In 2014 zullen wij u vervolgens opnieuw informeren over de voortgang van de ISV-3 projecten 

en de financiële situatie. 

 

 

Burgemeester en wethouders van Doetinchem, 

De secretaris, De burgemeester, 

 

ING. N. VAN WAART A.G.M. VAN DE VONDERVOORT 

 

 

 


